

François Dufaux

École d'architecture, École d'architecture, Quebec

Full Professor at Université Laval's School of Architecture and a licensed architect (OAQ, 2006). Teaches professional practice, second-year design studio (B.Arch), comprehensive project (M.Arch), and architectural history (Renaissance–20th c.). His 2024 book offers the first French translation—with a new introduction—of Fernando Távora's *De l'organisation de l'espace* (Parenthèses). Current research with ÉTS and Entremise develops municipal frameworks for adaptive reuse in Trois-Rivières. Holds a B.Arch (ULaval), an M.U.P. (McGill), and a PhD in Architecture (UCL, 2007); recipient of the CMHC Housing Studies Merit Prize (2009) and the Phyllis-Lambert Prize (2008). Scholarship focuses on Quebec's architectural heritage, typomorphology, and space syntax, with particular attention to the links between historical analysis and project.

Professeur titulaire à l'École d'architecture de l'Université Laval et architecte (OAQ, 2006). Enseigne la pratique professionnelle, l'atelier de 2e année (B.Arch), le projet complet (M.Arch) et l'histoire de l'architecture (Renaissance–XXe). Son livre de 2024 propose la première traduction française, avec introduction, de *De l'organisation de l'espace* de Fernando Távora (Parenthèses). Ses travaux actuels, en collaboration avec l'ÉTS et Entremise, élaborent des cadres municipaux pour le réemploi adaptatif à Trois-Rivières. Diplômé B.Arch (ULaval), M.U.P. (McGill) et PhD en architecture (UCL, 2007), lauréat du Mérite SCHL en études sur l'habitation (2009) et du Prix Phyllis-Lambert (2008). Ses recherches portent sur le patrimoine architectural du Québec, la typomorphologie et la space syntax, avec une attention aux liens entre analyse historique et projet.